

天主教香港教區禮儀委員會 HONG KONG CATHOLIC DIOCESAN LITURGY COMMISSION

10/F., Catholic Diocese Centre, 16 Caine Road, Hong Kong WebSite:http://liturgy.catholic.org.hk 香港堅道十六號教區中心十樓 Tel:(852)2522 7577 Fax:(852)2521 8034 Email:hkcdlc@catholic-dlc.org.hk

可敬的神父:

為選舉教宗求恩彌撒

主內平安。

天主教會進入了「宗座出缺」時期。為迎接即將於 2025 年 5 月 7 日開始的教宗選舉秘密會議,教會建議舉行彌撒,為選舉新教宗祈禱。

在選舉秘密會議期間,教會邀請所有基督徒團體透過舉行感恩祭,繼續 祈禱,以示共融合一,並為選舉新教宗獻上特別的意向。教會鼓勵各堂 區在適合其團體牧靈需求的時間安排舉行此彌撒。

彌撒可以使用本天或本禮儀時期的適當顏色。(參見《彌撒經書總論》 347;建議可使用白色)。本台彌撒可於 2025 年 5 月 7 日或以後,直至 新任教宗選出前舉事。

隨函附上彌撒禮儀文和祈禱意向,藉供參考。

主內

黄君右神父啟 教區禮儀委員會

THE PARTY OF THE P

2025年5月2日

附件



天主教香港教區禮儀委員會

HONG KONG CATHOLIC DIOCESAN LITURGY COMMISSION

10/F., Catholic Diocese Centre, 16 Caine Road, Hong Kong WebSite:http://liturgy.catholic.org.hk 香港堅道十六號教區中心十樓 Tel:(852)2522 7577 Fax:(852)2521 8034 Email:hkcdlc@catholic-dlc.org.hk

2 May 2025

Dear Reverend,

Celebrating the Eucharist for the Election of Pope

Peace be with you.

The Catholic Church has since entered a period known as sede vacante. In anticipation of the forthcoming papal conclave, which is scheduled to begin on 7 May 2025, it is suggested a mass will be celebrated for the election of the new Pope.

During the days of the conclave, all Christian communities are invited to remain in prayerful communion through the celebration of the Eucharist, offering special intentions for the election of the new Pope. It is encouraged to schedule the celebration at a time most suitable to the pastoral needs of its community.

The Mass may be said with the color proper to the day or the liturgical time. (c.f. GIRM 347; it is recommended to use white) This Mass can be offered from 7 May 2025, onwards, until a new Pope is elected.

Attached please find the liturgical text for the mass and prayer intention for your reverence.

Yours devotedly in Christ,

TASTA

Rev. Francis Xavier Wong

Diocesan Liturgy Commission

Encl.